
OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2012. január 17-ei ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

 
 

•  1/2012. (I. 17.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladányi 

Tájékoztató Központ munkájáról szóló beszámolót elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek. 

 

•  2/2012. (I. 17.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a 2012/2013. 

nevelési évben történő óvodai beiratkozásról, illetve a 2012/2013-as tanévre 

vonatkozó általános iskolai beiskolázási tervről szóló előterjesztés 

határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek. 

 

•  3/2012. (I. 17.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság az Egyesített 

Óvodai Intézmény óvodavezetői beosztásának ellátására irányuló pályázat 

kiírásáról szóló előterjesztést támogatja és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek. 

 

•  4/2012. (I. 17.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladányi 

Tájékoztató Központ intézményvezetői beosztásának ellátására irányuló 

pályázat kiírásáról szóló előterjesztést támogatja és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek. 

 

•  5/2012. (I. 17.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a sportiskolai 

osztály/csoport indításának lehetőségéről az iskolákban szóló előterjesztést 

elfogadásra javasolja, a sportiskolai osztály/csoport indításának 

szándékával egyetért. 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2012. január 17-ei soros ülésén 
 
Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató, 
 Petőné Papp Margit főigazgató, 
 Tányér József igazgató, 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 D. Sári Andrea intézményvezető, 
 Dombi Imréné polgármester, 
 Kiss Zsigmond alpolgármester, 
 Tóth László képviselő, 
 Kincses László képviselő, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja hogy a bizottság határozatképes, valamennyi 
bizottsági tag (5 fő) jelen van az ülésen. 
A meghívó szerint 6 napirendet kell tárgyalnia a bizottságnak. Van-e valakinek más 
napirendi javaslata? Nincs. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal a meghívóban szereplő napirendeket elfogadta. 
 
1. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kívánja-e kiegészíteni igazgató asszony a beszámolóját? 
Nem. 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget. 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A beszámoló alapján jól érti-e, hogy pályázatok nélkül nem lehet megvalósítani az 
eszközállomány cseréjét? A saját erő tekintetében a fenntartó segítségére számítanak? 
Az önkormányzat az intézmény SZMSZ-ában nem kötelezte a TV-t 90 percnél 
hosszabb műsoridőre. Jelenleg az adások ideje a 4 óra műsoridőt is meghaladja sok 
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esetben. Az újság kiadásával kapcsolatban is az a véleménye, hogy a fenntartó nem 
írta elő a kéthetenkénti lapmegjelenést. Ezek mind a kiadást növelik. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A jelenlegi alkalmazotti létszám elegendő-e, ez a létszám alkalmas-e a magas 
színvonalú munkára?  
 
 
D. SÁRI ANDREA intézményvezető 
 
Az SZMSZ nem írja elő a 4 óra műsoridőt, azt fogalmazza meg mindössze, hogy a 
Ladány TV a Képújsággal együtt 24 órás műsort sugároz a helyi kábelhálózaton 
keresztül. A kéthetente megjelenő újságot sem szabályozza. Fenntartói kérésnek és 
elvárásnak tesznek eleget azzal, hogy ilyen időszakonként adják ki az újságot. Sem a 
televízió műsorideje, sem az újág nem jelent többletkiadást az önkormányzatnak. 
A pályázatoknál viszont valóban kell önrész, amihez kell a fenntartó segítsége.  
Eddig is törekedtek a többletszolgáltatások nyújtására és a bevétel növelésére. Ez a 
TV-nek kerül több munkába, azonban a fenntartónak nem kerül több pénzébe.  
Intézményvezetői megbízásakor havi egy fekete-fehér újság megjelentetését vállalta, 
de ezt szakmailag nem tartotta elfogadhatónak, ezért jelenik meg kéthetente, illetve 
színes borítóval az újság. Erre nem kötelezte a fenntartó, de nincs ellenére, hogy ilyen 
formában jelenjen meg az újság. 
Az alkalmazotti létszámot kielégítőnek tartja. Annak, hogy nem jutnak el minden 
rendezvényre, technikai akadálya van leginkább és nem személyi. 
A közmunkaprogram nagyon jó, hogy van. A jelenlegi közalkalmazotti létszám az 
alapszolgáltatáshoz elegendő, többletszolgáltatást csak a közfoglalkoztatottak 
bevonásával tudnak nyújtani. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A sok rendezvény közül milyen elvek alapján döntenek arról, hogy hová tudnak el 
jutni? 
 
 
D. SÁRI ANDREA intézményvezető  
 
Vezérelv: a gyorsaság, ki juttatja el hamarabb a Tájékoztató Központhoz a 
rendezvényről szóló értesítést, meghívót. 
Szakmai elv: minek van nagyobb hírértéke, ez természetesen szubjektív dolog egy 
ilyen kis városban. 
Egy óvodai rendezvényt szeretne látni a szülő a gyereke miatt, vagy éppen az ott 
dolgozók. A politikai rendezvényt szeretnék látni a politikával foglalkozók, stb. 
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Ki szólt hamarabb, végül is ez a mérvadó. Civil szervezeteknek, intézményeknek ezt 
jelezték is. 
Leginkább hétvégén probléma ez, amikor nagyon sok rendezvény van egy időpontban. 
Oka a személyi állomány és a technikai eszközök száma. Javasolja a rendezvényekről 
a minél előbbi jelzést küldjék meg a rendezők. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Milyen lehetőséget lát intézményvezető asszony a technikai háttér lecserélésére? 
 
 
D. SÁRI ANDREA intézményvezető 
 
A Médiahatóság általi műszaki pályázat kiírására várnak. 5.000 eFt összeghatárig lehet 
pályázni, 2,4 millió Ft saját erővel. Ezért volt fontos, hogy megkapják a közösségi 
televízió kategóriába történő besorolást. A teljes összeget szeretnék megpályázni, ez 
65 %-os támogatottságot jelentene.  
7-7,5 millió Ft-al számolnak, melyből szeretnék a kamerákat lecserélni, videoszervert, 
szerkesztésre alkalmas számítógépeket, videokeverőt, hangkeverőt, HD video 
utómunka állomást, kameraállványokat, mikrofonokat, lámpákat vásárolni. Így 
megoldódna 5-7 évre a televízió működőképessége. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Kiadványok szerkesztése terén mit terveznek?  
 
 
D. SÁRI ANDREA intézményvezető 
 
Tervezik a jövőben is több kiadvány készítését. Önkormányzati pályázati 
kommunikáció terén szeretnének előbbre lépni. Nem titok, hogy ezzel céljuk a bevétel 
növelése is.  
Sárréti fakanál receptfüzet kiadása van tervben, lakossági igény alapján. 
Egy portrékötet 90 %-os állapotban van, szereplői a „Múltnak kövéből” című 
televíziós sorozatukban meginterjúvolt értékes és érdekes életúttal rendelkező 
püspökladányi emberek lennének.  
Tervezik a várost népszerűsítő kiadvány készítését. Mivel a kiadványszerkesztés nem 
szerepel alapfeladatként a tevékenységükben, ehhez fenntartói engedély szükséges. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Vélemények megfogalmazására ad lehetőséget. 
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Az elmúlt 5 év sok munkát adott, de sok eredményt is hozott a Tájékoztató Központ 
dolgozóinak. Kiemeli az operatőr, a vágó, az intézményvezető munkájának 
fontosságát.  
Örül a korszerűsítésnek, hogy interneten is hozzá lehet jutni az adásokhoz azoknak, 
akiknek nincs kábelhálózatuk. Ő is ezekhez a nézőkhöz tartozik. 
A beszámoló alapos, sokoldalú táblázatokat tartalmaz, ami személy szerint neki 
nagyon tetszik. Látszik, hogy anyagilag fokozatosan önállósodott a Tájékoztató 
Központ. Kemény munka volt a reklám tevékenységnél a bevételek megemelése. 
Néhány észrevételt szeretne tenni: az önállóságot arra kellene felhasználni, hogy csak 
hír értékű műsorok legyen; a vágó éljen bátrabban a lehetőséggel, nem kell mindent 
leadni egy riportból, ami már unalmas, még akkor sem, ha a polgármester adja, vagy 
valamelyik képviselő; a sokoldalúságot bővítené – kevés a mezőgazdasággal 
foglalkozó műsor. Javasolja pl. a Király-tanyát, ahol bio állattartás folyik, ezt be 
kellene mutatni. 
A sorozatok nagyon jók voltak – utal a „Fehér köpeny”-re – nincs már érdekes 
személy, mást kell kitalálni. 
Javasolja a falugazdászokkal a kapcsolat bővítést. 
A portré filmek – megítélése szerint – a legsikeresebbek. Ehhez azonban nehéz 
megtalálni a megfelelő személyt. Javasolja visszanézetni a riportalannyal a felvételt, 
ne maradjon benne olyan, aminek nincs valóságos alapja. 
Az objektivitáshoz hozzátenné, jó lenne, ha minden intézményt bemutatnának, egyenlő 
súllyal szerepelnének. Példaként említi, hogy december 24-én este a Református 
Templomban minden évben szép program van, soha nem volt ezeken forgatás. 
Az intézmények vágóképeinek frissítésére hívja fel a figyelmet – ne mindig ugyanazok 
látszódjanak a képen. 
A szilveszteri élő adás sikeres volt, jó lenne több hívható szám, mivel mindig foglalt 
volt a vonal. 
Elismerését fejezi ki a közhasznúak foglalkoztatásáért.  
A Ladányi Hírek mindenhová eljut, reméli ez a jövőben is így lesz. Az összeállítás 
tetszetős, jó nyomdatechnikával készül. Tudja, hogy nincs állandó munkatárs, de ne 
legyen minden második cikk R. J. aláírással. Sok külsős küld be cikket, bizonyára 
azok közül is lehetne megjelentetni néhányat. 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Felvetéseire konfliktust feloldó választ lényegében nem kapott. Az újsággal 
kapcsolatos elvárásra utal, miszerint a képviselő-testület elvárása volt, kéthetente 
jelenik meg 5800 példányban. Az elvárást az SZMSZ nem tartalmazza. Ennyi év után 
illene áttekinteni, hogy jól van-e ez így. A 22. oldalon azt írja intézményvezető 
asszony, hogy a lapkiadással kapcsolatos költségek 1/3-át az intézmény önállóan 
teremti elő reklám és egyéb bevételekből. Más adatból az derül ki, hogy az újság 
kiadása 12.000 eFt-ba kerül, ebből az önkormányzat 4.000 eFt-ot finanszíroz, a többit 
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az intézmény teszi mellé, vagyis 2/3-át. 15 %-os az előző évhez képest a 
költségcsökkenés. 
Az önkormányzat 20.000 eFt támogatást adott, de nem mondta meg, hogy ebből 
mennyit kell az újság kiadására fordítani. Az újság nullszaldós – el kell gondolkodni, 
hogy kell-e a jelen formájában. 
A mozgóképes reklám nem hozza a várt bevételt. 
Drága újságot kiadni 12.000 eFt-ért. Drága a Tv 25.000 eFt-ért. 
Az önkormányzat 20.000 eFt-tal fenntartja az intézményt+ 2,5 millió Ft-tal támogatja 
a reklámbevételt az önkormányzati hirdetéseken keresztül. 
A reklámbevétel nem annyival több, mint az 5 évvel ezelőttihez képest látszik. Az 
önkormányzat kétszer annyit költ reklámra, mint 2007. évet megelőzően. Az 
önkormányzat és az intézményei jelentik a plusz bevételt. 2007-2008-ban alakult ki, 
hogy megtiltották az intézményeknek a Radiánban való hirdetést.  
A dolgozói létszám felsorolása 9 főt tartalmaz – ebből 2 fő külsős, 5 fő a főállású. Az 
5 fő bére és járulékai (15.000 eFt) nagy költség. Melyik intézményben van még a 
Tájékoztató Központon kívül ilyen magas bérszínvonal? Nem tudja. 
Túldimenzionált Tájékoztató Központ jött létre, bár magas színvonalú munka folyik, 
ezt el kell ismerni. 
Ha lecsupaszítják a számokat nem igaz ez a kép.  
2011. évben a TV műsorszolgáltatás átlagosan meghaladta a heti 2 órát (+ismétlések). 
A műsor költsége indokolatlanul magas: 150.000 Ft/óra (15.000.000 Ft/100 óra). A 
nagyobb érdeklődést kiváltó műsorelemek megtartása mellett a heti új műsor 30-40 
perces csökkentésével 150.000 x 30 óra = 4.000.000 Ft takarítható meg. 
A Ladányi Hírek 12 millió Ft-os előállítási költsége az oldalszámok és/vagy a 
megjelenési periódusok csökkentésével mérsékelhető, így 4.000 eFt takarítható meg. 
Bizonyos monotonitás tapasztalható, ugyanazok írnak cikket az újságba minden 
alkalommal. 
A heti Tv műsorokból lehet havi egy tartalmas újságot összeállítani. 
Szóról-szóra ugyanaz a szöveg az újságban, mint a Tv-ben. Egyszer kell csak megírni, 
kétszer a díjat felvenni ugyanazért. 
Ezt a tevékenységet, kompromisszumokkal lehet csak megoldani. 
Önkormányzat adja meg a pályázatok önrészét. 
Reklám bevételekből kell a műsort, az újságot fenntartani. 
A béreket felül kell vizsgálni, mivel kb. 2.000 eFt/fő került megállapításra, iskolai 
végzettségtől függetlenül. Magas átlagkeresetű dolgozókat foglalkoztatnak. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A beszámolót jónak, színesnek, érdekesnek, tájékoztató jellegűnek tartja, elfogadásra 
javasolja. 
Nem értett mindent, amit Kincses képviselő úr mondott, bármennyire is figyelt, 
elvesztette a fonalat a közepe táján. 
700 eFt volt annak idején a reklámbevétel, jelenleg 13.000 eFt. 
Objektív, tárgyilagos tájékoztatásra törekszik mind a TV, mind az újság.  
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A TV az iskolai karácsonyi rendezvények egyikén sem volt ott, nagyon helyesen. 
Ezért egyáltalán nem haragszanak. 
Valóban az újság esetében 8 oldalról volt szó kezdetben, ez az oldalszám emelkedett 
meg, ami kemény és sok munka eredménye. Ezért azonban nem kellene bírálni a 
vezetőt. Az emberek várják, szívesen olvassák. Továbbra is támogatni fogja a 
kéthetenkénti megjelentetést. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Havi kiadásban nem lehet reklámozni, ki az a vállalkozó, aki ezt kivárja. Az újság több 
emberhez eljut, mint a Tv. Súlypont áthelyezést javasol az újság javára. Állandó, jó 
szerkesztő munkatárs kellene. 
 
 
SZABÓ ATTIÁNÉ bizottsági tag 
 
Intézményvezető asszony a beszámolójával a megszokott színvonalat nyújtotta, színes, 
diagramokkal szemléltetett, mindenki számára érthető anyag. 
Jó, hogy lehet interneten keresztül is nézni a Tv adását. Ezzel szélesedett a nézők köre, 
nőtt a számuk. De még így is nagyobb kör az újságolvasók száma. „Magazinosabbá” 
lehetne tenni, közérdekű, aktuális témákat lehetne közzétenni. Érdemes lenne a 
mezőgazdaság irányába elmenni. 
Látszik a rengeteg erőfeszítés, ott vannak, jelen vannak. Fegyelmezett munka folyik. 
A költségvetéshez a fenntartótól év közben támogatást nem kértek. 
Színvonalas kiadványokat adnak ki külön díjazás nélkül. 
A Tájékoztató Központ az intézmények kommunikációs feladatát is ellátja, nem csak 
Tv, nem csak újság. 
Sok sikert, sikeres pályázatokat kíván. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Nem szakember, ezért nem akar és nem is tud tanácsot adni, hogy mit kellene másként 
csinálni. 
A beszámolón a megelégedettséget érezte. 
Meglepőnek tartja és sok esetben érthetetlennek a Kincses képviselő úr által 
megfogalmazott kritikát. „Jó szakmai munka folyik, de….” Számára megnyugtató, 
amit öt év alatt elért az intézmény. Nagy dolog volt, amit közösen csináltak. 
 
 
BORSOS LÁSZLÓ bizottsági tag 
 
Őszintén megvallja, hogy a Kincses képviselő úr hozzászólásánál ő is elvesztette a 
fonalat. 
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Intézményvezető asszony saját maguknak meghatározza a 2012-es év feladatait is a 
beszámolóban. Ez jó.  
„Mostani színvonal a jelenlegi önkormányzati támogatással biztosítható az intézmény 
működése” – ez még nem tudható. A koncepció tárgyalásakor szó volt az önként 
vállalt feladatokban történő visszalépésről. 
Az objektív tájékoztatással kapcsolatban az a véleménye, hogy nem baj a 
szubjektivitás megléte. Van az országos médiában is szubjektivitás, de lehetőséget ad 
kritika esetén a másik félnek is a megszólalásra. 
2007. óta törekszik vezető asszony a bevétel növelésére, látszik, hogy eredményesen. 
Ő is interneten nézi az adást, ez lehetőséget ad arra, hogy szelektáljon a felvételek 
között. 
Szakmailag jó a beszámoló, elfogadásra javasolja. 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Idézni szeretné a beszámolóból intézményvezető-főszerkesztő asszony szavait: 
„elsődleges célom: a hiteles és objektív tájékoztatás, valamint az értékközvetítés. A 
polgári, paraszti, népi értékek felkutatása, legyen az épített vagy szellemi örökség, 
azok filmen történő rögzítése és továbbadása. Egy helyi televíziónak – úgy vélem – 
küldetése kell, hogy legyen a település értékeinek megörökítése.” Ez egy nagyon 
fajsúlyos megfogalmazás.  
Visszaemlékszik 2007-re, amikor az előző vezetés átadta a stúdiót: tojástartóból volt a 
falburkolat, a drótok kilógtak a falból, mindent leszereltek, amit csak lehetett. 
Kincses László képviselő úr dolgozott a korábbi stúdióban. Talán nem etikus kritikát 
megfogalmaznia most. Nincs annyi hír, hogy kitöltse az újságot, mondja képviselő úr. 
A Radian főszerkesztőjeként nem biztos, hogy pozitívan értékelhető a 
megnyilvánulása, és talán etikátlan is. 
Ég és föld az indulás, a jelen és a múlt. 
Az önkormányzat elvárása volt, hogy minden lakásba jusson el az újság, ezt vállalták 
akkor és most is. Értéket kell közvetíteni, amit az újság is szolgál. 
A beszámoló mindent tartalmaz, szép eredményekről szól. 
Ő sem értette mit akart Kincses képviselő úr mondani, de úgy érezte, hogy az 
elmondottakkal csak ártani akart. 
Az intézmény vezetője pályázatokból próbálja a bevételeit növelni. Ezért nem lehúzni 
kell, hanem elismerni. Fejlődjön, és ne visszalépjen az intézmény. 
Megvan a fontos feladata az intézménynek: jusson el az információ a lakosokhoz, 
jusson el az önkormányzat gondolata az emberekhez. 
Az újságra azért kell ennyit fordítani, mert nincs mindenkinek kábel Tv-je, az újság 
azonban mindenki számára hozzáférhető.  
Hozzátartozik a város életéhez ez az intézmény. 
Ő is hiányol néhány műsort, pl. életmóddal, egészséggel, táplálkozással, mozgással 
kapcsolatos műsorokat, de ezt vagy megfogadja az intézményvezető, vagy nem, az ő 
kompetenciája. Önállóan gazdálkodik – önállóan dönt. 
A térség felé is közvetít információkat. Lehetne 5 perces blokk arról, hogy mi történt a 
térségben. 
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Az intézményvezető tervei tartalmasak, értékesek. Hagyományt őriz, értékes 
embereket mutat be. Támogatható célokat fogalmaz meg a jövőre vonatkozólag. 
Az önkormányzat dolga, hogy segítse ezt a tájékoztatást, annyi pénzt tesz hozzá, 
amennyit a költségvetésben elbír. 
Fejleszteni kell és nem visszalépni. A hirdetésekért meg kell keményen dolgozni, ezt 
képviselő úrnak is tudnia kell. Nem öncélú az intézmény, feladata van. 
Kívánja az intézménynek és dolgozóinak, hogy maradjanak a város részei, jusson el 
minden hír a lakosokhoz, ami a városban történik.  
Gratulál, elfogadásra javasolja a beszámolót. 
 
 

KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Véleménye szerint 2007-ben az erőfölénnyel visszaélés történt. 
Letiltották az intézmények részére azt a reklámújságot, ami jóval korábban már 
működött a városban. Jelenleg nem működik egyik újság reklám tevékenysége sem jól. 
Az önkormányzat 20.000 eFt-ot ad ki reklámtevékenységre. 
2006. őszén a FIDESZ magához ragadott mindent, ez az eredménye. Munkanélküliség, 
reménytelenség van az első helyen. 
2010 előtt még megkérdezték a lakosságot „elégedett-e a kormánnyal” ez a körkérdés 
már megszűnt. Az oknyomozó riport már nem divat. 
Nem a lapszám csökkenését javasolta, hanem a terjedelemre értette, hogy legyen 
kevesebb oldalszámmal. 
A TV esetében a heti új műsor normális, de rövidebb műsoridővel. 
A 4 óra műsor a pályázathoz kell, megérti, ha valóban így van. Nem 15 perces 
műsorok kellenek, rövidebb bejátszások nem lennének olyan unalmasak. A vágónak 
így nyilván kevesebb dolga van.  
Alapos szakmai munka folyik, nem vitatja – 90 perces műsorokat bizonyára tud 
produkálni. 
Néhány év múlva még nagyobb költségvetési támogatást kell biztosítani. 
Befelé fordulást eredményez a Tv, az újság. Nem mennek az emberek közösségbe. A 
Tájékoztató Központ támogatásával a Művelődési Központtól vonják el a pénzt, a 
közösségi rendezvények szervezésére ezért nem jut elegendő támogatás. Szociális 
ellátásra nincs pénz, irritáló, hogy egy ilyen önként vállalt feladatra van. 
 
 

PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető 
 
Püspökladányi lakosként mondja, becsüljük meg, amink van, becsüljük meg, ami jó. 
Sok ember ki sem tud jutni a lakásból, legalább így hírekhez, információhoz jut. Fele 
ennyinek is örülni kellene. 
 
 

DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nem akart szólni, de képviselő úr véleményét nem hagyhatja szó nélkül. Vállalkozókat 
érint, amit Kincses László képviselő úr mondott. Az, hogy a Radián működése nem 
rentábilis, a vállalkozó dolga, oldja meg, az ő feladata, hogy rentábilis legyen. Nem 
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ezzel kell foglalkoznia az ülésnek. Az önkormányzat saját intézményeivel kell hogy 
foglalkozzon. Minden képviselő ezért kapja a tiszteletdíját.  
A lap alakulása a beszámolóban benne van, kialakult egy rend, kéthetente jelenik meg 
az újság, amit az emberek várnak. Az intézményvezetők is be tudnak számolni, mi 
történt az intézményükben. Fogadóórákon az jön visszajelzésként, hogy az újságból 
tájékozódnak az emberek a városban történtekről. 
„Pörgős” riportok kellenek – említette képviselő úr. Voltak néhány éve „pörgős” disco 
riportok, nem biztos, hogy ezt újra kellene indítani. Nem biztos, hogy ma ez kellene. 
A költségvetés nem dilemma – tervezni kell, elő kell készíteni, felkészülni kell. 
Visszautasítja, hogy a FIDESZ magához ragadta a hatalmat 2006-ban. A lakosok 
szavaztak, így, minden körzetben. A képviselő-testület ezt követően megalakult, a 
polgármester vezetésével végzi a munkáját. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Ez egy szakmai bizottság, munkájában nem a politika az elsődleges, hanem a szakma. 
Szakmai kérdésekről kell beszélni, a politikai kérdések megvitatása a képviselő-
testület feladata. Kér mindenkit, hogy ne terelje a politika felé a szót. A bizottság előtt 
egy intézményi beszámoló van, erről kell tárgyalni. 
 
 
D. SÁRI ANDREA intézményvezető 
 
A Tájékoztató Központ költségvetése 2002-2006 között nem irritálta Kincses László 
képviselő urat? Szeretné megismételni, hogy az önkormányzat az intézmény 
költségvetésének 50 %-át biztosítja, a többi sajátbevétel. 
„A személyi állományra jutó költség sok” megállapításra reagálva elmondja, hogy 15 
embernek adnak munkát és kenyeret a közfoglalkoztatottakkal együtt. 
Köszöni a kritikákat, az építő jellegű kritikákat hasznosítják további munkájukban. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Lezárja a hozzászólásokat, szavazásra szólítja fel a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:   5 igen szavazat. 
 
1/2012. (I. 17.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladányi Tájékoztató Központ munkájáról szóló beszámolót elfogadásra 
javasolja. 
 
Határid ő:  2012. január 26. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
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(Kincses László képviselő úr az ülésről távozik) 
 
2. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget. 
Nincs kérdés. 
Véleményeket kér az előterjesztésről. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Az előterjesztés 3. oldalán a 951 fő, ami a népesség nyilvántartótól kapott adat, a 0-7 
éves korú gyerekek számát tartalmazza. 
A 2,5 évesek száma 51 fő, ami nem azt jelenti, hogy valamennyien az óvodában 
vannak. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A határozati javaslat 3. pontja jelöli meg a beiratkozás időpontját: 2012. április 3., 4., 
5. Javasolja, hogy az Erőss Lajos Református Általános Iskolához alkalmazkodjon a 
beíratás időpontja. Véleménye szerint augusztusban kellene az indítható első osztályok 
számát meghatározni. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A beíratás időpontját jogszabály szabályozza az önkormányzati fenntartású iskoláknál. 
Egyházi és egyéb fenntartású intézményt nem érinti. A 11/1994. (VI. 8.) MKM 
rendelet nagyon pontosan fogalmaz a beiratkozásról. A beiratkozás időpontját március 
1-je és április 30-a közötti időszakban jelöli meg. A beiratkozás idejét a határidőt 
megelőzően legalább 30 nappal köteles nyilvánosságra hozni a fenntartó. 
Természetesen személyes kapcsolat révén (pl. polgármester asszony) fel lehet venni a 
Református Iskola fenntartójával a kapcsolatot és kérni, hogy igazodjanak a 
beiratkozás időpontjával az önkormányzat által fenntartott iskolában kitűzött 
időponthoz. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Augusztusra nem tehető az indítandó első osztályok számának meghatározása. A tanév 
indítását alaposan meg kell szervezni. A pedagógusoknak tudniuk kell mire 
számítsanak. 
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A 4. korcsoportba tartozó gyerekek közül megy-e iskolába 2006-os születésű? 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Szülői kérelemre néha előfordul. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Van rá példa, volt rá régebben is, legfeljebb 1-2 főről van szó. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A törvény meghatározza az indítható osztályok gyermeklétszámát. 
Van-e még vélemény? Amennyiben nincs, szavazásra szólítja fel a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye.  5 igen szavazat. 
 
2/2012. (I. 17.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a 2012/2013. nevelési évben történő óvodai beiratkozásról, illetve a 2012/2013-as 
tanévre vonatkozó általános iskolai beiskolázási tervr ől szóló előterjesztés 
határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő:  2012. január 26. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
3. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri irodavezető asszonyt néhány szóban ismertesse az előterjesztést. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az előterjesztés a hatályos jogszabályok alapján készült, valamennyi felsorolásra 
került az anyagban. A pályázati kiírást közzé kell tenni a KSZK internetes oldalán, 
valamint az Oktatási és Kulturális Közlönyben is. Mivel a pályázati eljárás lefolytatása 
hosszabb időt vesz igénybe, ezért szükséges már most dönteni a pályázati kiírásról. 
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KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Van-e az új köznevelési törvényben változás az eljárási rendet illetően? 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az új törvényi szabályozás az óvodát nem érinti, mivel továbbra is önkormányzati 
fenntartású marad. 
Az iskolákat érinti majd, mivel az önkormányzat csak véleményezési jogkörrel 
rendelkezik az ő esetükben. 
2012. januárjában a jelenleg hatályos szabályok szerint kell lefolytatni a pályázati 
kiírást. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Sok tehetséges fiatal óvónő van az óvodában. Reméli lesz választási lehetősége a 
képviselő-testületnek. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri a bizottság tagjait szavazzanak az előterjesztésről. 
 
A szavazás eredménye.  5 igen szavazat. 
 
3/2012. (I. 17.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
az Egyesítetett Óvodai Intézmény óvodavezetői beosztásának ellátására irányuló 
pályázat kiírásáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja. 
 
 
Határid ő:  2012. január 26. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
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4. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Intézményfelelős asszonyt kéri, hogy a pályázati kiírásról szóljon néhány szót. 
 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős 
 
A Tájékoztató Központ intézményvezetőjének 2012. március 31-én lejár a magasabb 
vezetői megbízása, ezért pályázatot kell kiírni. Ebben az esetben egyetlen jogszabályt 
kell figyelembe venni, a közalkalmazottak jogállásáról szóló törvényt. Ágazati 
jogszabály nincs, mint a nevelési-oktatási intézmények tekintetében. Olyan eljárási 
rend sincs, mint a közoktatási intézményekben. Csak a szakbizottság és a képviselő-
testület fogja megvitatni a pályázatokat. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdés van-e? Nincs. 
Vélemény? Nincs. 
Szavazásra kéri a bizottságot. 
 
A szavazás eredménye:  5 igen szavazat. 
 
4/2012. (I. 17.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladányi Tájékoztató Központ intézményvezetői beosztásának ellátására 
irányuló pályázat kiírásáról szóló előterjesztést támogatja és elfogadásra 
javasolja. 
 
 
Határid ő:  2012. január 26. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
5. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e kérdés az előterjesztéshez? 
 



 14 

LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A kérdések előtt szeretne néhány szót mondani az előterjesztésről, illetve a határozati 
javaslatáról. Az előterjesztés csak a szándékot foglalja össze. A határozati javaslat a 
képviselő-testület szándékát fejezi ki a sportiskolai osztály/csoport indításáról. A 
megvalósulás az egy későbbi időpontra tehető. Addig az alábbi feladatokat kell 
elvégezni: 
 

1.) adaptálható programokból választani – beilleszteni az iskola pedagógiai 
programjába; 

2.) le kell folytatni az eljárásokat – szakértő – szakvélemény; több hónapos 
procedúra – április, május. Az előkészületi munkákat kell végezni, mivel az új 
képzés indítása átszervezésnek minősül. 

 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A határozati javaslat 2. pontja kimondja az iskolák részére „…dolgozzák ki a 
bevezetést megalapozó programjukat.” A szándéknyilatkozat megtétele után hol tart ez 
az előkészületi munka a két iskolában? A két iskola tantestülete képes-e rá, hogy 
elvégezze ezt a munkát? Hol tart most ez a munka? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az intézmények nyilatkozata nélkül nem lehetne elkezdeni a szervezését a képzés 
indításának. Mindkét intézményben a nevelőtestület kifejezte szándékát a sportiskolai 
képzés indításáról. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Az önkormányzat lehetőséget kapott, hogy gondolkozzon a képzés indításáról; ezt 
ismertette az intézményekkel. A középiskolában ismertették az Igazgató Tanács 
ülésen, majd ezt követően a megtörtént a nevelőtestület tájékoztatása. Örömmel 
fogadták a lehetőséget. Megtörtént a kapcsolatfelvétel, itt a hivatalban, ahol Lehmann 
László is jelen volt, aki a Sportiskolákat fogja össze. Dr. Hegedűs Csabával is 
találkoztak. 
Képes a nevelőtestület a kidolgozására. Nem kitalálni kell a nevelőtestületnek, ezek a 
programok már megvannak. Kerettantervek vannak, ezeket kell átvenni és beépíteni. A 
Megvalósításhoz finanszírozásra van szükség. Az általános gimnáziumi oktatáshoz 
illesztik, ezt kell megfinanszírozni. 
Az iskola a közoktatási feladatokat fogja vállalni, a sportegyesületekkel 
együttműködnek. Mivel a birkózók indították el ezt a kezdeményezést, az 
együttműködés egyelőre velük jött létre.  
Január 31-ig kell a tanulóknak az átigazolásról nyilatkozniuk, ezért szükséges az 
önkormányzat szándéknyilatkozata.  
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A birkózók 10-13 tanulót tudnak adni a 9. évfolyamra. A középiskola mindent 
megtesz, a többi a tanulókon múlik, hogy idejönnek-e, vagy pl. Budapestet választják. 
Tulajdonképpen utánpótlás nevelésről van szó. Egyre kevesebb a tanulólétszám, ezért 
nem mindegy, hogy milyen körből vonzzuk ide a gyerekeket. Szolnok, Kisújszállás, 
Karcag is ide hozná a gyerekét.  
A pontos számok ismeretében tudják csak az általános iskolával felvenni a kapcsolatot 
a felmenő rendszer miatt. Utánpótlás nevelés miatt jelentős lépés lenne. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A Többcélúban is volt vezetői szintű, majd nevelőtestületi tájékoztatás a lehetőségről. 
Náluk a testnevelés tagozatra épülne, felmenő rendszerben, 1., 5. osztályban. 
Jól felkészült, jól képzett pedagógusok vannak az iskolákban, akik képesek ennek a 
feladatnak az ellátására. Ők is örömmel üdvözölték a lehetőséget. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Ezekbe az osztályokba többféle sport területről is jöhetnek a gyerekek? Jól értette, 
hogy nem csak a birkózók? 
Középiskolai szinten általános gimnáziumban gondolkodnak?  
Egy sportszakosztályból nehéz egy osztályt összehozni. 
 
(Kincses László képviselő úr visszajött az ülésre). 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Felvették a kapcsolatot Orosházával. A birkózók után az úszókra, vízlabdásokra, 
kézilabdásokra is kiterjedne, illetve egyes küzdősportokból is lehetne gyerekeket 
idehozni. Feltételezhetően a focisták közül is jönnének, vagy a kick-bokszosok közül. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az egész folyamat a birkózókkal kezdődött. A Mr. Tus sportosztály Dr. Hegedűs 
Csaba nevéhez fűződik, mely országos hálózattá nőtte ki magát. A Megyei Birkózó 
Szövetség elnöke, Berde László mondta el a lehetőséget, polgármester asszony úgy 
gondolta ez a város is meg tudja valósítani. 
Természetesen a birkózókkal nem lehet megtölteni egy osztályt, ezért célszerű 
bővíteni más szakosztállyal is az együttműködést. 
Véleménye szerint a sportkarrier építése és a tanulás nem összeegyeztethetetlen. 
Ő személy szerint örül ennek a lehetőségnek. 
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SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Kérdése a konkrét hogyanra vonatkozik? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az általános iskolában az első 4 évben előkészítés folyna, a gyerekeket minden sportra 
alkalmassá kell tenni. A speciális munkát a szakosztályok végzik. 
Szakági edzés délelőtt is lehet. Az általános tantárgyi követelmény teljesítése 
mindenkire nézve kötelező. 
Ehhez a munkához szükséges a pedagógusok szemléletváltozása, de erre képesek is 
valamennyien. 
Speciális tanterv kell hozzá. Más, rugalmasabb órarend az edzések, versenyek miatt. 
Edzőtáborok után fel kell zárkóztatni a gyereket. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Erre gondolt, amikor feltette a kérdését a pedagógusokkal kapcsolatban. Tisztában 
vannak-e azzal, hogy rugalmasan kell igazodni az egyéni tanrendhez? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Ezzel tisztában vannak a pedagógusok. Alkalmasak egy megváltozott munkarendre. A 
törvényi háttér ezt majd segíti is. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
5-10 évvel ezelőtt is volt arra példa, hogy a szokásostól eltérő rendben készítenek fel 
tanulókat a pedagógusok. Egyéni tanrend szerint tanul majd a gyerek, így kell 
felépíteni az órarendet is. 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A minimum osztálylétszám 25 fő, ebben az esetben lehet ennél kevesebb is? 
A felsorolt sportágakat kiegészítené a tenisszel. Véleménye szerint 5-6 tehetséges 
gyerekre lehetne számítani. Egyetért az elgondolással, nagy örömmel üdvözli és áll az 
ügy mellé. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Egyéni sport szóba jöhet-e? Tanulmányi átlaghoz kötődik-e a jelentkezés? 
Sportkarrier építés – tankötelezettség teljesítése, össze kell hangolni. 
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NEMESNÉ NAGY ERIKA  
 
A köznevelési törvény 3. melléklete rendelkezik az osztálylétszámokról, amely egy 
ajánlat, a képviselő-testület dönt benne. 
Az egyesületek célja, lehetőséget kell teremteni a gyerekeknek, hogy itt maradjanak a 
városban. 
Decemberben kellett volna jelentkezni. A felvételről elmondja, hogy egyéni 
elbírálással jutnak be a gyerekek, melynek követelménye: 

- egyesületi tagság, 
- fizikai, egészségügyi alkalmasság. 

A bekerülés feltételét a 11/1994-es rendelet fogalmazza meg. 
Az egyéni tanrend nem újdonság, a kiemelkedő sportolók eddig magántanulók voltak. 
Az egyesületekkel kell megegyezni. Versenyek, edzőtábor miatti kiesést egyéni 
felzárkóztatással kell pótolni. 
 
 
Dr. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Várható-e, hogy így három gimnáziumi osztály indítható? 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Plusz egy osztályt jeleneten, a nyelvi előkészítőn nem indulna osztály, a hatosztályos 
maradna. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A kistérségben lévő gyereket is idevárják. A kollégiumi férőhelybővítés így indokolttá 
válik. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Ők is gondoltak a kollégium fejlesztésére, amit az Arany János kollégiumi Program is 
indokol. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Lezárja a véleményeket. Kéri a bizottság tagjait szavazzanak. 
 
A szavazás eredménye.  5 igen szavazat. 
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5/2012. (I. 17.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a sportiskolai osztály/csoport indításának lehetőségéről az iskolákban szóló 
előterjesztést elfogadásra javasolja, a sportiskolai osztály/csoport indításának 
szándékával egyetért. 
 
 
Határid ő:  2012. január 26. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
6. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e valakinek bejelenteni valója a különfélékben? 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az Egyesített Óvodai Intézmény vezetője alapító okirat módosítás iránti kérést nyújtott 
be. Az előterjesztés nem készült el a bizottsági ülés időpontjáig, mivel a Magyar 
Államkincstár arról értesítette a Polgármesteri Hivatalt, hogy a Magyar Közlönyben 
megjelent szakfeladat rend sorai elcsúsztak nyomtatás közben, így az nem használható. 
A korrekció megjelenéséig a MÁK nem fogad be alapító okiratot, ha a változás 
szakfeladatot is érint. Az Óvoda esetében a módosítás új szakfeladat megjelölésére 
irányul. Amennyiben a képviselő-testületi ülés időpontjáig elhárul az akadály, az 
előterjesztés elkészül. A módosításhoz kéri a bizottság támogatását. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Az alapító okiratban, ha szerepel a szakmai szolgáltatás, amit egyébként is nyújtanak, 
bevételhez juthatna az intézmény. 
 
Támogatja a bizottság az alapító okirat módosítását. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Megjelent a középiskolai beiskolázásról szóló hirdetés. Az egyébként jó általános 
iskolai és középiskolai kapcsolatot ez mindig érzékenyen érinti. Erre minden évben 
elindul egy „sündisznó” állás az általános iskolákban a 6 osztályos gimnázium miatt. 
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Az általános iskolai pedagógusok mindig félnek, hogy kevés gyerek marad az 
iskolában, osztályokat kell esetleg összevonni.  
A tehetséggondozással egyetért, de véleménye szerint tehetséggondozó osztályt a 9. 
évfolyamon kellene inkább indítani. Szeretné a véleményeket hallani felvetéséről. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
A beiskolázási tervet a képviselő-testület 2011. októberében hagyta jóvá.  
2016-ig lehetőség van az indításra a jelenlegi formában. Ezt követően 2016/2017-től a 
köznevelési törvény szigorú feltételekhez köti ezt az oktatási formát. Azon dolgoznak, 
hogy ennek megfeleljenek. Ezért dolgoztak annyit a tehetségponton is. 
Tehetséggondozó programot dolgoztak ki, egyetemi tehetséggondozó képzésen vettek 
részt. 
A négy osztályos gimnáziumi képzéssel nem mérhető össze a hat osztályos képzés. 
Nyolc osztályosban nem gondolkodik. Ő elkötelezett a hat osztályos mellett, jók ezek 
az osztályok, jó eredményeket érnek el a gyerekek a tanulásban. 
Ha minden 8. osztály 1-2 gyereket delegálna ebbe az osztályba, nem kerülnének 
veszélybe az általános iskolák. 
20 éve folyik ez a képzés, azóta nem sikerült egyezségre jutni, amit nagyon sajnál. 
Nagyon jó képzési formának tartja, a tehetséggondozás jó területe. 
Érti az aggodalmat, hiszen fogy a gyermekek száma, de nagyon sajnálná, ha nem 
indulna ez az osztály. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Folyamatosan felvetődik a pedagógusok között az aggodalom e miatt. Hozzá a 
következők jutnak el: a Többcélúból pl. elmegy 10-15 gyerek, lehet, hogy egy osztály 
léte függ ettől. A maradék gyerekeket kell szétosztani, pedagógus álláshelyek is 
veszélybe kerülnek. 
A 8. osztály osztályfőnökei is elgondolkodnak, és lehet, hogy nem ide küldik a 
gyerekeket, nem ajánlják tanítványaiknak a hat osztályos képzést.  
Véleménye továbbra is az, hogy a 8. osztály után is lehetne a tehetséggondozás, a 
kilencedik évfolyamtól. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Érti az általános iskola problémáját, de nem ért vele egyet. Az előző évben a 
püspökladányi tanulók 75 %-a, idén 80 %-a választotta a helyi középiskolát. 
Továbbra is úgy ítéli meg, hogy nem ugyan az a hetedeik évfolyamtól történő 
tehetséggondozás, mint a kilencedik évfolyamtól.  
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ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Nem a pedagógusok szempontjának kell elsődlegesnek lenni, hogy marad-e, vagy sem. 
A szülők és a gyerekek választják-e. Ez egy szempont. Ha van elegendő jelentkező, 
legyen. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Fájdalmas a pedagógus számára, ha nincs osztálya, de a gyerek érdekét kell nézni, ez a 
döntő. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Tehetséggondozás az általános iskolában is van 7-8. osztályban, sőt elsőtől kezdve 
van. 
Utópia az, hogy tagintézményenként, osztályonként 1-2 gyerek elmegy. Ez nem így 
működik. 
Mindenkinek fontos, hogy egzisztenciálisan biztonságban legyen. Nem a két iskola 
között van ellentét. 
A szülő szeretné legtöbbször, hogy a gyerek átmenjen, a szülő dönt és nem a gyerek. 
Előfordul, hogy osztály szűnt meg, mivel sok gyerek került át a középiskolába. Ezért 
fontos, hogy vonzó legyen az iskola. 
Annak idején tanulmányi átlagot és létszámot határozott meg a képviselő-testület a hat 
osztályos esetében. 
A tehetséggondozásra nagy hangsúlyt kell fektetni. Ezt nem vitatja. Erre jó lesz a 
sportosztály. 
Aki szereti az iskoláját, osztályfőnökét, az osztályközösséget, az marad. 
Az utóbbi idők tapasztalatai: 1-2 gyerek akar elmenni, akikhez 4-5 barát „csapódik”. 
Lehet, hogy korábban nem is gondoltak rá, hogy iskolát váltsanak. 
Korrekt együttműködésre kell törekedni a két iskola között. 
 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Másról szeretne szólni. Reméli, hogy rovásírással a város határában kihelyezésre kerül 
a Püspökladányt jelző tábla. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Ő kezdeményezte ennek az elkészítését. Április 27-28. között Püspökladányban lesz a 
Tiszántúli Rovásírás Találkozó. Szeretné, ha elkészülne ez a tábla. 
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TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
A Karacs Ferenc Múzeumban január 19-én, csütörtökön 17.00 órától lesz Ozsváth 
Sándor előadása a magyar beszéd és a magyar gondolkodásmód összefüggései 
címmel. 
A Dorogi Márton Városi Könyvtár és Művelődési Központban január 21-én, 
szombaton 17.00 órától lesz G. Nagy Ilián költő és drámaíró előadása a Csaba királyfi 
székely nemzeti operáról. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Megköszöni az aktív munkát, az ülést bezárja.  
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

 
F o d o r n é  Szabó Mária     K o v á c s  Krisztina 
     jegyzőkönyvvezető           bizottsági elnök 


